
Besvarelse af spørgsmål nr. 9 (L 83), som Folketingets 
Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 24. november 2004

Spørgsmål 9:  
”Hvor mange patientkontorer regner man med efter nedlæggelse af amter-
ne, og skal de være selvstændige enheder under kommunen, regionen 
eller staten? Det bedes endvidere oplyst, hvor patientkontorerne placeres, 
når amterne nedlægges?”

Svar:
I § 52 i det udkast til ny sundhedslov, der den 1. december 2004 er sendt til 
høring samt til orientering i Sundhedsudvalget, er det foreslået, at ordnin-
gen med patientkontorer videreføres uændret efter kommunalreformen.

Efter lovforslaget lægges der op til, at det efter reformen er regionsrådet, 
der fastsætter nærmere retningslinjer for patientkontorernes stedlige og 
organisatoriske placering.

Jeg kan derfor ikke på nuværende tidspunkt udtale mig nærmere om pati-
entkontorernes fremtidige placering. 
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